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Censorformandskabsmøde 
Digitalt Censorformandskabsmøde vedr. introduktionsmøde for nye censorer samt information vedr. valg 

Mødeleder: Marianne Kehlet Vork 

Referent: Simone Vangsted

Dato: 8. september 2022

Mødedeltagere: Andreas Kjærgaard Kjeldsen, Annette 
Riddersholm Kristensen, Dorte Wier, Gert Johansen, Gunhild 
Brynning, Henrik Valentin Jensen, Jakob Morthorst-Jensen, 
Jeanette Lauridsen, Jesper Frank Carstens, John Midtgaard 
Jensen, Jørgen Rybirk Sandemose, Kent Riis, Kim Ohm Tolstrup, 
Klaus E. Olsen, Mette Møller Pedersen, Niels Ole Cramer-Bach, 
Ole Laustsen Middelhede, Sara Camille Bülow Hedevig Lorentzen

Dagsordenspunkter/konklusion                                                                                Ansvarlig Deadline

Velkomst 

 Rammer for mødet
 Katrine kommer snart tilbage fra barsel
 I Censorsekretariatet har vi pt. mangel på hænder, hvilket 

resulterer i knappe ressourcer – Hanne sygemeldt 

mavo Løbende 
orientering

Evaluering af sommerens allokering af censorer

 Censorsekretariatets ressourcer
 Normalt sidder vi Censorsekretariatet 1,5 mand i driften – i 

denne periode har vi siddet 4, og det har stadig ikke været nok 
grundet sommersemestrets allokeringer. 
- Hastecensorater er igennem hænderne hos 

Censorsekretariatet mange gange. Gennemsnitlig 3 gange 
pr. hastecensorat, hvilket af betydet meget lang 
administrationstid.

- Institutionernes vilkår til censorerne gør, at censorerne 
takker nej tak til censur – her bliver det svært at komme af 
med censoraterne – når vi har adspurgt alle censorer på 
listen og udtømt vores muligheder, vil institutionerne i nogle 
tilfælde med nød og næppe ændre på vilkårene, f.eks. give 
køretid eller omlægge til online. Først der starter processen 
forfra, og vi skal forsøge at allokere censorer med de 
ændrede vilkår.

-  Vi har fra 1. juni – 1. juli haft over 450 hastecensorater, der 
har været igennem hænderne på Censorsekretariatet op til 
3-4 gange. 

- Selvom institutionerne bestiller censorer i god til, er det den 
praktiske planlægning, som institutionen laver, der i mange 
tilfælde spænder ben samt mangel på censorer. 

 Undersøgelsens resultat
- Vi har i Censorsekretariatet udarbejdet en undersøgelse, 

som censorerne har svaret på. Denne undersøgelse 
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omhandler hvorfor censorerne i sommersemestret har 
takket nej til censur. 

- Undersøgelsens resultat er sendt til mødedeltagerne og 
sendes efterfølgende til de resterende formandskaber

o Antal allokeringer i perioden 1. juni – 1.juli: 841
o Antal hastecensorater: 485
o Afsatte allokeringer på almindelig vis: 356

- Vi har i Censorsekretariatet lavet et træk på, hvor 
mange allokeringer pr. censor for at se, hvor mange 
procent af korpset, der har været ude i perioden 1. juni – 1. 
juli – dette indgår også i dokumentet ”Resultat af 
undersøgelse vedr. hastecensur i sommersemestret 2022”, 
som er sendt til formandskaberne. 

- De hyppigste årsager til nej tak til censur: 
o Primær beskæftigelse/intern censor 
o Rejsetid 
o OnIine censur 
o For kort forberedelsestid før eksamen 

 Det er forskelligt fra uddannelsesfamilie til 
uddannelsesfamilie, men vi får overvejende 
det samme resultat på dem alle

- Eksempler på allokeringer pr. censor på 2 forskellige 
uddannelser – Ledelse og Finans og Økonomi 

o Censorkorpset for AU – Ledelse: 
 55,3 % har ikke været ude 

o Censorkorpset for Finans og Økonomi: 
 20,2 % har ikke været ude 

o Disse resultater omhandler hvor mange procent af 
korpsets censorer, der har været ude som censorer 
i perioden fra 1. juni-1. juli. 

o Normalt har vi aldrig problemer på Ledelse, da vi 
normalt har mange censorer, men der er et tydeligt 
problem, da så mange censorer allerede har været 
ude i perioden, og vi vil derfor risikere ikke at kunne 
allokere nok censorer til prøverne i vinterperioden, 
og især i næste sommerperiode, hvis ikke vi får 
flere censorer i korpsene. 

- Hvad kan vi gøre/hvem skal kontaktes: 
o Flere censorer skal beskikkes 
o Rektorkollegiet skal kontaktes for at forsøge at 

skabe ensartethed oppefra 
 CS fremlægger undersøgelsen for Michael 

Rugaard i samarbejde med nedsatte 
arbejdsgruppe, repræsenteret ved 
censorformandskaberne

o På de kommende netværksmøder med 
uddannelsesnetværkene drøfter vi netop disse 
udfordringer

o Institutionerne kontaktes 
 Vi skal dokumentere at ”korthuset er ved at 

vælte” – hvis ikke der sker en ændring, kan 
vi ikke blive ved med at stille censorer 
(Censorsekretariatet er ansvarlige for at 
dette gøres) 

o Censorsekretariatet sender alle vurderede 
ansøgninger til Styrelsen 
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o Censorformandskaberne godkender alle 
ansøgninger, der pt. Ligger i systemet

o Der skal godkendes censorer løbende, f.eks. d. 1. i 
hver måned, indtil vi har nok censorer 
(sommereksamen 2023 bliver den afgørende faktor 
i forhold til at vide, hvornår vi har nok censorer)

- Opsamling: Hvad blev besluttet på dette møde:  
o En arbejdsgruppe blev oprettet, som i samarbejde 

med Censorsekretariatet skal kommunikere 
ovenstående ud:

 Fra det merkantile område: Jakob 
Morthorst-Jensen

 Det tekniske område: Gert Johansen og 
John Midtgaard

 Deltidsuddannelserne: Kim Tolstrup
 Jeanette Lauridsen  
 Det arbejdsgruppen kommer frem til i 

forbindelse med udfordringerne vil blive 
sendt ud til de resterende formandskaber, 
så de kan komme med input og 
kommentarer inden det sendes ud 

o Der bliver åbnet op for ansøgninger fra i næste uge 
d. 12. september på alle uddannelser 

o Censorsekretariatet vil lave målrettet 
kommunikation (anbefalinger) til hver 
interessentgruppe inden for institutionerne 

 Den målrettede kommunikation vil bl.a. 
indeholde anbefalinger til f.eks. 
institutionerne i forhold til udfordringerne 
med allokering af censorer 

 Der vil Censorsekretariatet blive udarbejdet 
anbefalinger til rektorkollegiet og 
uddannelsesnetværkene: 

 Eksempler på anbefalinger til 
rektorkollegiet og 
uddannelsesnetværkene:

o Villighed til at afholde 
online censur ved få 
studerende 

o Få indstillet mindst dobbelt 
så mange censorer som 
eksaminer på området 

o Eksamensstart skal ikke 
planlægges før 
institutionen ved, hvor 
censor kommer fra 

o Accept af nationale 
censorkorps og ikke lokale

o M.fl.

Cfm 

Cfm

Cfm

CS

CS

Med det 
samme

Deadline: 
Den første i 
hver måned

Hurtigst 
muligt, CS 
indkalder til 
møde senest 
i uge 37

Uge 37

Uge 39

Evaluering af introduktionsmødet af censorer

 Mødefakta
o Mødet blev afholdt 100 % online 

 Hvordan gik det - hvad var oplevelsen ved 
censorformandskaberne (bordet rundt):
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o At mødet blev afholdt online fungerede godt for de 
fleste – for andre fungerer dette ikke så godt i forhold til 
diskussioner 

o At mødet blev afholdt online fungerede godt, fordi der 
sandsynligvis ikke er lige så mange censorer, der vil 
deltage, såfremt det afholdes fysisk.

 Og hvad var oplevelsen af det indledende møde (bordet 
rundt)

o Teknikken drillede på trods af, at det var testet i 
forvejen.

o Ellers positive tilbagemeldinger
 Formen fremadrettet 

o Det tager det op igen på et formandskabsmøde, når det 
næste introduktionsmøde for censorer er afholdt og 
beslutter formen og antal møder herefter

 Tidshorisont, herunder hvor ofte holdes møderne 
fremadrettet

o Møderne afholdes indtil videre hvert fjerde år 
o Når censorkorps suppleres modtager de nye censorer 

en skriftlig introduktion samt et link til at de kan se 
introduktionsvideoen fra selve introduktionsmødet 
(videoen ligger både på Censorsekretariatets 
hjemmeside og på facebooksiden)
Mulige forslag til en fremtidig model:

o Censorformandskaberne afholder et møde med deres 
individuelle censorkorps 1 gang om året 

o Der bliver afholdt 4-5 fysiske introduktionsmøder (pr. 
region f.eks.), så vi kan sikre at flere kan deltage, fordi 
mødet foregår tæt på den enkelte censor.  

CS CS sætter 
emnet på 
dagsorden

Årsberetning

 Ny skabelon
o Husk at anvende den nye skabelon til årsberetningerne. 

Den ligger på Censorsekretariatets hjemmeside. 
o Faktaarkene skal ALTID vedlægges som bilag 
o Censorformandskaberne trækker selv de enkelte 

faktaark
 Deadline på årsberetningerne er d. 30. september 2022 

o Det er utroligt vigtigt at overholde denne deadline, da 
beretningen skal anvendes til de kommende 
netværksmøder 

 Rapportspørgsmål – træder i kraft pr. 1. oktober 2022 
o De vedtagne censor- og eksaminatorrapportspørgsmål 

træder i kraft pr. 1. oktober 2022

Cfm

Cfm

CS

30/9-22

30/9-22

01/10-22

Afrunding 

 Aktiviteter resten året
o Netværksmøder 
o Møde i Styrelsen den sidste torsdag i november

 Vi ved endnu ikke om det bliver til noget, da 
Styrelsen ikke har meldt dette ud endnu  

o Der vil være fokus på rekruttering af censorer løbende 
 Dato til næste formandskabsmøde
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o Næste formandskabsmøde bliver d. 09.02.2023 og 
afholdes i København 

o Censorsekretariatet sender alle censorformandskaber 
en mødeindkaldelse på mail 


